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Zusammenfassung

            
Diabetes mellitus Typ 2 (DMT2) hat eine erhebliche epidemiologische Bedeutung mit hoher Prävalenz und
               Inzidenz. Obwohl die körperliche Aktivität schon immer für die Diabetesbehandlung wichtig war, spielt sie
               in der deutschen diabetischen Versorgungslandschaft eine marginale Rolle. In dem Beitrag wird mit
               aktuellen Studien auf die differenzierte Relevanz der körperlichen Aktivität in diesem Kontext
               eingegangen. Neben einem Update zu aktuellen epidemiologischen Untersuchungen werden die wesentlichen
               molekularbiologischen Befunde zur bewegungsinduzierten Glukoseaufnahme vorgestellt. Diese bilden nach
               unserer Einschätzung die Basis für eine nachhaltige biopsychosoziale Bewegungstherapie des DMT2.

         

            [bookmark: N10954]
Summary

            

               
Treating diabetes: An update on DMT2, physical activity and molecular mechanisms of action
            


            
Insulin dependent diabetes mellitus (DMT2) has a significant epidemiological importance with high
               prevalence and incidence. Although physical exercise and activity has always been important for the
               treatment of diabetes, it plays only a marginal role in the health services in Germany. The paper shows
               with up-to-date studies, the differentiated relevance of physical activity in the treatment of DMT2. In
               addition to this update on current epidemiological studies, the essential molecular biological mechanisms
               are presented for exercise-induced glucose uptake. In our opinion, this is the basis for an effective
               biopsychosocial movement therapy of DMT2.
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